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Zápis z jednání Akademického senátu TUL dne 12. 12. 2017 
 
Přítomni (pořadí dle prezenční listiny): ROZKOVEC Jiří, BLASCHKE Petr, ŠEMBERA Jan, KAMENICKÝ Jan, 

SALAČ David, UMLAUF Václav, URBÁNEK Petr, JIRSÁK Čeněk, BERAN Jaroslav, HOTAŘ Vlastimil, BAJZÍK 
Vladimír, JENČOVÁ Věra, HRUBOŠOVÁ Zuzana, KRAUSE Martin, SUCHOMEL Petr, HORÁKOVÁ Lenka 

 
 

Omluveni: BRABEC Zdeněk, JANĎOUREK Jiří, SUCHÁNEK Radek, PLEYER Jakub, KULHAVÝ Petr 

Neomluveni: - -  

Hosté: Z. Kůs (rektor), V. Stach (kvestor), M. Prokop (právník), J. Berki, Z. Plíva (dFM), I. Nová, Z. Kračmar 
(KaM), Vencláková Jitka, Vurmová Michaela, Froňková Marie  

 
Přítomno:   16 členů -  AS je usnášeníschopný 
 
Poznámka 1:  
Výsledky hlasování jsou uváděny v pořadí: PRO – PROTI – ZDRŽEL_SE. 

 

 Program jednání:  
1. Kontrola zápisu ze zasedání dne 14. 11. 2017 ....................................................................................... 1 

2. Informace o elektronickém hlasování – Delegát TUL do RVŠ - FM ....................................................... 1 

3. Návrh na odvolání 37 členů Vědecké rady TUL na období 2014 až 2018 ............................................. 2 

4. Návrh na odvolání prorektorů TUL ........................................................................................................ 2 

5. Návrh rozpočtu TUL pro rok 2017 – 5. část ........................................................................................... 2 

6. Zpráva o hodnocení kvality výuky a studentské ankety v IS STAG ........................................................ 2 

7. Různé ..................................................................................................................................................... 3 
 

Program byl schválen tichým souhlasem.  

 

1.  Kontrola zápisu ze zasedání dne 14. 11. 2017 

K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

Návrh usnesení: N/A 

Zápis byl schválen tichým souhlasem 

 

2. Informace o elektronickém hlasování – Delegát TUL do RVŠ - FM  

Předseda AS informoval o výsledku hlasování per-rollam, kde AS TUL schválil delegáta do sněmu RVŠ za FM. 

Delegován byl pan profesor Jaroslav Nosek.  

K výsledku elektronického hlasování nebyly vzneseny žádné připomínky. 
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3. Návrh na odvolání 37 členů Vědecké rady TUL na období 2014 až 2018 

Předseda AS předal slovo JM rektorovi, který předložil návrh na odvolání všech členů VR TUL z důvodu 

ukončení funkčního období rektora (dle § 9 odst. 1 f), § 11 odst. 1 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých 

školách a o změně a doplnění dalších zákonů), které končí dnem 31. 1. 2018 a požádal AS o předchozí 

souhlas s odvoláním 37 členů VR TUL.  

K návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

Návrh usnesení: Akademický senát TUL uděluje předchozí souhlas s odvoláním 37 členů Vědecké rady 

TUL. 

Výsledek hlasování 16 – 0 – 0  

Usnesení bylo přijato. 

 

4. Návrh na odvolání prorektorů TUL 

Dle § 9 odst. 2 b), § 10 odst. 4 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách a o změně a doplnění dalších 

zákonů (zákon o vysokých školách) JM rektor požádal AS o vyjádření k odvolání prorektorů TUL z důvodu 

ukončení funkčního období rektora. 

K návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky. 

Návrh usnesení: Akademický senát TUL vyjadřuje souhlas s odvoláním prorektorů TUL. 

Výsledek hlasování 16 – 0 – 0  

Usnesení bylo přijato. 

 

5. Návrh rozpočtu TUL pro rok 2017 – 5. část 

Kvestor vysvětlil, že návrh rozpočtu dělí mezi fakulty příspěvek na vzdělávací činnost podle ukazatele A                  

a příspěvek podle ukazatele K, který je dělen podle kritérií MŠMT. Rektor požádal AS o jeho schválení.  

D. Salač otevřel diskusi, ve které požadoval, aby AS TUL prováděl kontrolu finančních prostředků. JM rektor 

a kvestor odkazují na disk, ke kterému mají členové AS přístup z pozice své funkce. J. Berki upozornil na 

potřebu spolupráce mezi AS TUL a AS fakult. Po ukončení diskuse bylo přistoupeno k hlasování. 

Návrh usnesení: Akademický senát TUL schvaluje předložený návrh rozpočtu pro rok 2017 – 5. část. 

Výsledek hlasování 15 – 0 – 1  

Usnesení bylo přijato. 

 

 

6. Zpráva o hodnocení kvality výuky a studentské ankety v IS STAG 

Předseda AS navázal na dlouhou diskusi minulého jednání dne 14. 11. 2017, kde v závěru byla ustanovena 

komise z členů: V. Umlaufa, Č. Jirsáka, P. Kulhavého a D. Salače. 

V. Umlauf představil ve stručnosti obsah vypracované zprávy o hodnocení kvality výuky a studentské 

ankety. Zpráva velice dobře shrnula předešlou diskusi a v závěru byly navrženy konkrétní body k řešení. 
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D. Salač prezentoval změny v realizaci studentské ankety, které již provedl na základě předložené zprávy. 

V. Hotař připomněl, že je třeba ujasnit právní rámec ankety, protože je nyní důležitá ve vztahu k 

akreditacím a vnitřnímu hodnocení. Po ukončení diskuse bylo přistoupeno k hlasování. 

Návrh usnesení: Akademický senát TUL bere na vědomí Zprávu o hodnocení kvality výuky a studentské 

ankety v IS STAG a předloží ji rektorovi TUL. 

Výsledek hlasování 16 – 0 – 0  

Usnesení bylo přijato. 

 

7. Různé 

JM rektor: 

1. JM rektor informoval AS TUL o tom, že vláda schválila navýšení rozpočtu pro VŠ o 3 mld. Kč pro 

příští rok. S nástupem nové vlády není jisté, jak bude financování VŠ příští rok vypadat. 

 

2. Dále JM rektor sdělil, že byly vyhlášeny 3 nové výzvy pro ESF, které se však týkají pouze Ústeckého, 

Karlovarského a Moravskoslezského kraje. TUL se o ně nemůže ucházet. 

 

3. JM rektor informoval AS TUL o tom, že do výběrového řízení na rekonstrukci budovy T přišly pouze 

nabídky s vyšší cenou, než předpokládal projekt. Jde o obecný trend ve stavebnictví. 

Kvestor upřesnil, že navýšení oproti předpokládanému rozpočtu je přibližně o 3 mil. Kč, což ovlivní 

rozdělování prostředků na TUL pro rok 2018. 

D. Salač položil dotaz, která firma uspěla ve výběrovém řízení. Kvestor odpověděl, že CL-EVANS, 

s.r.o.  

 

4. Dále JM rektor informoval, že MŠMT stále rezervuje 70 mil. Kč pro TUL na dotaci přestavby budovy 

E2 na knihovnu. Prostředky budou rezervovány do konce roku 2019. V průběhu roku 2018 lze 

předpokládat změnu projektu redukující knihovnu ze 4 hal na 3. Poslední hala bude pravděpodobně 

přestavěna na laboratoře FS. 

J. Rozkovec položil dotaz, kam budou přemístěny autodoprava a truhlárna. Rektor odpověděl, že 

truhlárna bude pravděpodobně přemístěna do Vesce. Autodílna podle jeho názoru není nezbytná a 

automobily můžou parkovat v areálu TUL. 

 

5. JM rektor oznámil, že po jednání s předsedou AS TUL chce v lednu navrhnout AS TUL způsob, jak 

motivovat členy senátu k aktivní účasti na jednáních AS TUL. O konkrétním způsobu jedná 

s kvestorem. Současná jeho představa spočívá v tom, že na základě návrhu předsedy AS TUL bude 

rektor udělovat odměny členům ZK AS TUL a stipendia členům SK AS TUL v předem určené výši 

několika set Kč za účast na usnášeníschopném jednání AS TUL. O této možnosti jednal s předsedou 

AS TUL již v létě, ale shodli se na tom, že ji začneme projednávat až po skončení voleb rektora TUL, 

aby tyto nebyly touto citlivou diskusí ovlivněny. Motivace JM rektora nevychází z osobního zájmu 

ale z přesvědčení, že je správné. 

V diskusi vyjádřili J. Beran a P. Urbánek přesvědčení, že členství v AS TUL má zůstat čestnou funkcí a 

odměňování senátorů poškodí jejich nezávislost. V. Umlauf vyjádřil názor, že spíše než odměny 

členům by měl mít AS TUL vlastní rozpočet. D. Salač považuje frekvenci jednání AS TUL za příliš 
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vysokou. JM rektor odmítl diskusi o vlastním rozpočtu AS TUL a řekl, že dva odmítavé názory z řad 

členů AS TUL jsou pro něj dostatečným argumentem, aby svůj návrh stáhl. Požádal kvestora, aby 

přestal hledat způsob možného odměňování členů AS TUL.  Předseda AS TUL vyjádřil názor, že 

odmítavé stanovisko dvou členů AS TUL nemusí být nutně důvodem ke zrušení záměru, který JM 

rektor podle svých slov považuje za správný a povzbudil JM rektora k pokračování v jeho iniciativě. 

Vyjádřil také názor, že konzistentnějším řešením problému by byl samostatný rozpočet AS TUL, 

avšak si uvědomuje, že pro ten rektorův souhlas nedostane. J. Beran a J. Kamenický považují vlastní 

rozpočet AS TUL za nesprávný záměr. 

Předseda AS TUL zdůvodňoval myšlenku rozpočtu AS TUL tím, že AS TUL ani jeho předseda nemá 

v současné situaci žádné prostředky k motivaci členů AS TUL k práci na přípravě materiálů pro 

jednání ani k nákupu služeb. Nemít žádné finanční prostředky k práci není podle jeho názoru 

výrazem nezávislosti. D. Salač připomněl svou poznámku k frekvenci jednání AS TUL. Ve srovnání 

s AS UK se schází příliš často. JM rektor řekl, že AS UK má také časté jednání předsednictva a 

refunduje náklady spojené např. s cestami studentů ze stáží na jednotlivá zasedání AS UK. 

Zopakoval, že návrh na vlastní rozpočet AS TUL určitě nepodá, a pokud podá návrh na odměňování 

členů AS TUL, pak bude chtít získat jednohlasný souhlas všech členů AS TUL. Případnou odměnu 

500,- Kč měsíčně považuje za symbolickou. Předseda AS TUL souhlasí s tím, že 500,- Kč měsíčně by 

neodpovídalo vynaložené práci, ale šlo by o průlom do tradice, který sám za sebe považuje za 

žádoucí. Pokud JM rektor bude trvat na podmínce úplného souhlasu, pak nelze počítat s tím, že ho 

dostane, pokud si tuto podmínku rozmyslí, stojí za pokus předložit zamýšlený návrh AS TUL. 

 

6. JM rektor komentoval návrh D. Salače na změnu Volebního řádu AS TUL týkající se rozšíření počtu 

členů AS TUL a změny podílu zastoupení studentů a akademických pracovníků AS TUL. Upozornil, že 

by v takovém případě bylo třeba změnit i Statut TUL. Podmiňuje svoji budoucí iniciativu v této věci 

většinovým požadavkem AS TUL. 

V diskusi promluvil D. Salač, J. Beran, P. Bajzík, J. Berki, předseda AS TUL, V. Hotař a V. Jenčová. 

Diskuse byla ovlivněna tím, že návrh D. Salače nebyl znám členům AS TUL. Část diskuse se týkala 

dostatečnosti a nedostatečnosti zastoupení studentů v AS TUL, jejich aktivity a možností prosadit 

svoje návrhy. Dalším tématem diskuse byla přiměřenost velikosti AS TUL jako sboru volitelů pro tak 

důležitou funkci, jakou je rektor TUL. JM rektor vysvětloval, že rektor nemá tak veliké kompetence, 

jak si někteří členové AS TUL představují. Je to funkce zodpovědná, ale jeho rozhodování je 

omezováno a kontrolováno AS TUL. Diskuse nedospěla k jednoznačnému závěru. 

7. D. Salač navrhl vytvořit komisi pro vytvoření koncepce kontroly využívání finančních prostředků 

z rozpočtu TUL. V diskusi se účastnili kromě navrhovatele předseda AS TUL, J. Kamenický, V. Hotař, 

J. Berki a V. Umlauf. 

V diskusi zaznělo, že kontrola je prováděna formou schvalování zprávy o hospodaření TUL i na 

úrovni senátů fakult, a že členové senátu mají přístup do všech účetních výkazů, často se v nich však 

nevyznají. Jednání o této věci bylo odloženo na příští zasedání AS TUL. 

JM rektor připomněl, že zák. 111 předepisuje AS kontrolu hospodaření VŠ, a proto mají členové AS 

TUL právo nahlížet do souhrnných tabulek i do jednotlivých dokladů. Tabulky, se kterými pracuje 

pan kvestor, jsou členům AS TUL přístupné, jsou však velmi rozsáhlé a členové AS TUL potřebují 

odbornou pomoc pro jejich porozumění.  
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8. V. Jenčová upozornila na to, že Fond mobilit je vyhlašován příliš pozdě (v březnu a výsledky jsou 

známy v dubnu), takže plánování cest s jeho podporou je velmi nejisté. Bylo by možné ho 

vyhlašovat dřív a uvolnit prostředky, jakmile bude schválen rozpočet? JM rektor uvedl, že Fond 

mobilit je aktivitou rektora a nemůže být čerpán před schválením rozpočtu. Může vyzvat prorektora 

Němečka, aby vyhlásil termín dřív. 

 

9. J. Kamenický upozornil na to, že web senat.tul.cz je neaktuální. Proběhla krátká diskuse, ve které 

předseda AS TUL slíbil nápravu. 

 

10. P. Urbánek vyzval vedení AS TUL, aby pro příští zasedání AS TUL zaslalo zvláštní pozvánku i 

zvolenému rektorovi doc. Brzezinovi. Předseda AS TUL jeho připomínku uvítal. 

 

11. J. Rozkovec  položil dotaz, jak lze získat právo průjezdu přes závoru za budovou G. Kvestor vysvětlit, 

že závora je otevírána GSM modulem na volání z předem určených telefonních čísel. Rektor vyjádřil 

přesvědčení, že na všechna parkoviště TUL mají mít možnost přístupu všichni zaměstnanci TUL. 

Bude v této věci konat. 

 

JM rektor poděkoval členům AS TUL za celoroční práci a popřál jim krásné Vánoce. 

 

 

 

Další zasedání je plánováno na 9. ledna 2018 

 
 
 
 

V Liberci dne 12. 12. 2017     doc. Ing. Jan Šembera, Ph.D. 
                zapsala: Šárka Musilová                                předseda AS TUL 

 


